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Farmàcies de guàrdia 
 

Serveis Sanitaris 
 
Cita prèvia per a metges de capçalera i pediaria 
Teèfon per als dos ambulatoris 902 111 444 
 
Centre d’Atenció Primària ABS Can Bou 
Carrer Sevilla-av. Màlaga. Tel 93 665 56 59 
 
Centre d’Atenció Primària ABS El Castell 
Carrer Dr. Marañón. Tel 93 636 66 60 

Tren 
Consulti els horaris a 902 240 202 
rodaliesdecatalunya.cat / renfe.es 

Bus 
Consulti els horaris a 902 023 393 
baixbus.com / emt-amb.com 

Deixi els trastos i restes de jardineria  
a la porta de casa, de 21 a 23 h. 
 
Els diumenges 
Montmar Alt (d’av. Diagonal en amunt), Canyars  
i El Castell Baix (de c. Doctor Marañon en avall). 
 
Els dilluns 
Bellamar, Montmar Baix (de l’av. Diagonal  
en avall) i Centre. 
 
Els dimarts 
Poal, Baixador, Can Roca i Muntanyeta. 
 
Els dimecres 
Les Botigues, Can Bou, Granvia Mar, Mar-i-Sol, 
Zona Universitària, Camí Ral, El Castell Alt (de  
l’av. Doctor Marañón en amunt) i Lluminetes  
Oest (fins al carrer 6). 
 
Els dijous 
La Pineda, Lluminetes Est (fins al carrer 6)  
i Vista Alegre.
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Moltes de les torres 
encara ara les po-
dem contemplar 
pels carrers de Cas-
telldefels. Totes 
elles estan conside-
rades com a Béns 
Culturals d’Interès 
Nacional, igual que 
el conjunt patrimo-
nial del castell, amb 
el més alt grau de 
reconeixement com 
a elements del pa-

trimoni històric per 
part de l’Estat i de la 
Generalitat. Situem-
les al mapa superior. 
1. Torre de Guaita  
(segle XIV) 
2. Torre Moruna (s. 
XIV) 
3. Torre Gabriel Fol-
cher (segle XVI) 
4. Torre d’en Cli-
ment Savall (s. XVI) 
5. Torre cal Moliner 
(segle XVI) 

6. Torre de n’Antoni 
Janer (segle XVI) 
7. Torre de Can 
Roca de baix (s. XVI) 
8. Torre de Can Go-
mar (segle XVI) 
9. Torre de can Valls 
o de la Muntanyeta 
(segle XVI) 
10. Torre Fael (s. XVI) 
11. Torre Sant Salva-
dor (segle XVI) 
12.  Torre Barona 
(segle XVI) 

El fet històric El Castell4 elcastell.org L’espai de l’alcaldessa5

Can Gomar Torre de n’Antoni Janer Torre de Gabriel Folcher

El castell es va fortificar 
durant la segona meitat del 
segle XVI, amb murs i torres 
de pedra de marès vermell, 
per fer front a l’amenaça 
pirata des del mar. Però això 
no va ser suficient. El veïnat 
de Castelldefels, encara molt 
amoïnat pels freqüents atacs 
dels corsaris, va finançar 
l’aixecament de deu grans 
torres més de defensa i 
guaita

Alfonso López Borgoñoz 

Aquestes deu torres de defensa construïdes 
al llarg de la segona meitat del segle XVI 
s’afegien a les dues torres aixecades al s. XIV, 
i al mateix castell, com a elements defensius 
d’una ciutat de menys de 400 habitants.  
La por no era infundada, entre 1550 i 1626 
coneixem entre cinc i sis atacs de corsaris 
contra la ciutat o contra vaixells o persones 
que viatjaven per la costa. La ruta dels vai-
xells que sortien des del port de Barcelona 
cap a València o Mallorca, o altres ciutats si-
tuades més al sud, passava per davant de la 
platja de la ciutat i del Garraf, que era un bon 
lloc per amagar-se. I a més s’ha de pensar 
que la platja estava més a prop del nucli en 
aquella època que no pas ara. Des dels temps 
dels romans, el delta del Llobregat no ha pa-

rat de créixer; fins i tot ara la vora del mar 
cada any és una mica més lluny (molt poc, 
per això). 
Tornem a les torres. Des de la part més alta 
es podia veure el mar, així com les altres to-
rres i el castell. I des de moltes d’elles es po-
dia contemplar la torre Barona, que avisava  
la resta en cas de perill. Fins al segle XIX va 
haver un canó a la part alta d’aquesta torre. 
Cada masia tenia la seva torre; eren verita-
bles fortificacions de defensa, sempre cons-
truïdes al costat però amb un accés diferen-
ciat que permetés als seus habitants refu-
giar-se i protegir-se quan hi havia incursió 
pirata. Tenien un pont llevadís de fusta que 
permetia separar la torre de la masia en cas 
de perill . Aquest pont, amb el temps i per a 
una més gran tranquil·litat, es va fer d’obra. 

Una ciutat de torres,  
ja al segle XVI

Nos hallamos en el ecuador de un nuevo 
mandato municipal, el más convulso sin 
duda de nuestra democracia, y casi todas 
las señales nos animan a ser claramente 
optimistas. Caen los indicadores sanita-
rios, suben poco a poco los económicos, acabamos de aprobar un nuevo pre-
supuesto de inversiones para seguir haciendo realidad el Acuerdo de Ciudad, 
empezamos a activar nuestras políticas de promoción de la vivienda con la 
cesión al IMPSOL de una finca en la calle Pietat para la construcción de más 
de 70 viviendas de alquiler asequible y acabamos de firmar un acuerdo histó-
rico con la Asociación de Vecinos de Bellamar para la urbanización del sec-
tor. Todo ello en poco más de cuatro semanas. 
Y, mientras, vemos que las calles vuelven a recuperar su aspecto de hace die-
ciocho meses, que avanzan obras muy relevantes para la ciudad como la trans-
formación de la avenida Constitución, o que se preparan para abrir edificacio-
nes históricas que forman parte de nuestro ADN y que nos sorprenderán con 
nuevas áreas restauradas y con un sorprendente Museo de la Piratería. 
Durante la segunda mitad del mandato, seguiremos gobernando como siem-
pre lo hemos hecho: a pie de calle. A través del programa ‘Alcaldessa als Ba-
rris’, continuaré trabajando presencialmente en todos los puntos del munici-
pio. Dedicando mi tiempo a escuchar a vecinos y vecinas de todos los ámbitos 
de la ciudad, para conocer de primera mano la realidad del municipio, y com-
partir propuestas que hagan crecer Castelldefels sin dejar a nadie atrás. 
Si estás leyendo estas líneas y te gustaría que nos encontremos para hablar 
de cualquier propuesta o sugerencia relacionada con tu barrio, o la ciudad de 
Castelldefels, envíame un WhatsApp al número 600 92 96 02, y concretare-
mos una fecha para reunirnos. ¡Castelldefels avanza con las personas como 
protagonistas!

Castelldefels avanza 
con las personas  
como protagonistas”

“

 Senyals que ens animen a ser 
clarament optimistes

Maria Miranda 
Alcaldessa de Castelldefels 

alcaldessa@castelldefels.org 
Whatsapp: 600 929 602

RAMON JOSA

Les torres, béns d’interès cultural 

Ens trobem a l’equador d’un nou mandat municipal, el més convuls sens 
dubte de la nostra democràcia, i gairebé tots els senyals ens animen a ser 
clarament optimistes. Cauen els indicadors sanitaris, pugen a poc a poc els 
econòmics, acabem d’aprovar un nou pressupost d’inversions per seguir 
fent realitat l’Acord de Ciutat, comencem a activar les nostres polítiques de 
promoció de l’habitatge amb la cessió a l’IMPSOL d’una finca al carrer Pie-
tat per a la construcció de més de 70 habitatges de lloguer assequible i aca-
bem de signar un acord històric amb l’Associació de Veïns de Bellamar per a 
la urbanització del sector. Tot plegat en poc més de quatre setmanes. 
I mentrestant veiem que els carrers tornen a recuperar el seu aspecte de fa 
divuit mesos, que avancen obres molt rellevants per a la ciutat com la trans-
formació de l’avinguda Constitució, o com es preparen per obrir edificacions 
històriques que formen part del nostre ADN i que ens sorprendran amb no-
ves àrees restaurades i amb un sorprenent Museu de la Pirateria. 
Durant la segona meitat del mandat, continuarem governant com sempre ho 
hem fet: a peu de carrer. A través del programa de l’Alcaldessa als Barris, 
continuaré treballant presencialment a tots els punts del municipi. Dedi-
cant el meu temps a escoltar veïns i veïnes de tots els àmbits de la ciutat, per 
conèixer de primera mà la realitat del municipi, i compartir propostes que 
facin créixer Castelldefels sense deixar ningú enrere. 
Si estàs llegint aquestes línies i t’agradaria que ens trobem per parlar de 
qualsevol proposta o suggeriment relacionats amb el teu barri, o la ciutat de 
Castelldefels, envia’m un WhatsApp al número 600 92 96 02, i concretarem 
una data per reunir-nos. Castelldefels avança amb les persones com a prota-
gonistes! 
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El servei de Salvament i Soco-
rrisme a la platja de Castellde-
fels s’ha posat en marxa el dia 1 
de juny, i estarà operatiu fins al 
26 de setembre. El dispositiu es 
desenvolupa a 5 punts d’assis-
tència fixos amb banys i acces-
sos adaptats amb passeres 
amb senyalització per a perso-
nes amb visió reduïda, 9 cadires 
de vigilància i tres TAV (torres 
avançades de vigilància), ubica-
des al llarg de la platja. 

De l’1 de juny al 31 d’agost:  
de dilluns a divendres, de 10 a 19 h; 
i els dissabtes, diumenges  
i festius, de 10 a 20 h. 

De l’1 al 26 de setembre:  
tots els dies d’11 a 18 h. 

Salvament  
i socorrisme 

En portada elcastell.org6 En portada El Castell7

Agents cívics vetllen perquè s’evitin les aglomeracions. 
S’incrementen fins a cinc els punts de bany adaptat per a persones  

amb mobilitat reduïda

A la platja, amb seguretat

Les tres platges de Caste-
lldefels tenen una extensió de 
gairebé cinc quilòmetres. Són 
platges de sorra fina amb 
una llarga tradició turística i 
una diversa oferta de restau-
ració. El servei de salvament i 
socorrisme ha començat l’1 
de juny i acabarà el 26 de se-
tembre. L’empresa ProActiva 
ha renovat aquesta respon-
sabilitat fins a 2025, i entre 
les millores que hi incorpora 
hi ha nous punts de suport al 
bany adaptat

elcastell.org

En aquests projectes edu-
catius hi han participat deu 
centres educatius, al voltant 
de 300 alumnes. A les plat-
ges de Castelldefels han 
estat el Col·legi Frangoal i 
els instituts Mediterrània, 
Josep Lluís Sert i Valeria Ha-
liné.  
Es calcula que amb la seva 
implicació s’han arribat a 
plantar unes 3.000 plantes 
dunars noves, que facilita-
ran la conservació d’un eco-
sistema tan sensible i en re-
gressió com els sistemes 

dunars litorals. Aquest ser-
vei comunitari que fan els 
alumnes de 3r i 4t d’ESO 
durant el curs escolar per-
met a l’alumnat contribuir a 
la preservació de les dunes 
de la platja del seu munici-
pi, acompanyats per educa-
dors ambientals. Prenen 
consciència del projecte de 
protecció de les dunes, reti-
ren espècies invasores i en 
planten d’autòctones, prin-
cipalment borró, i partici-
pen en un taller de detec-
ció de microplàstics.

Tot i que l’evolució de la pandèmia és positiva, aquest estiu les 
platges de Castelldefels també comptaran amb el reforç 
d’agents de civisme

La pandèmia recomana evitar  
les aglomeracions a la platja

El servei d’agents de civisme 
estarà en ple funcionament a 
mitjans d’aquest mes de juny. 
La platja de Castelldefels ja va 
comptar amb aquest reforç 
l’estiu passat, com a mesura de 
prevenció davant la covid-19, i 
es torna a implantar aquest any 
per vetllar pel compliment de 
les normes, amb supervisió i 
coordinació per part de la Poli-
cia Local. 
 
Nivells d’ocupació 
Aquest any es comptarà també 
amb el servei d’informació que 
mostra el nivell d’ocupació en 
temps real de les platges me-
tropolitanes. L’objectiu és que 
els usuaris puguin saber si la 
platja on volen anar està satu-
rada i escollir-ne una altra que 
estigui menys ocupada. Aquest 
sistema ja el va habilitar l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona 
(AMB) l’any passat. Aquesta in-
formació s’ha incorporat a 
l’aplicació web progressiva 
d’Infoplatges, i es visualitza 
amb una iconografia formada 
per tres figures, que estan sen-
yalitzades de color vermell, ta-
ronja o verd en funció del nivell 
d’ocupació. A més, aquest ser-
vei informatiu també està dis-

 

L’Àrea Metropolitana de Barcelona (AMB) 
en col·laboració amb l’Ajuntament de Cas-
telldefels, prova aquest estiu a la platja un 
model de pèrgola d’ombratge a prop de 
la vora del mar, per millorar l’accessibilitat 
i l’autonomia de les persones amb mobili-
tat reduïda i la seva experiència durant la 
visita a la platja. Durant aquesta tempo-
rada es provarà l’adequació d’aquest mo-
del de pèrgola a les condicions de litoral, 
la qualitat de l’ombra, que està dissenyada 
pel mesos de màxima insolació, així com 
altres qüestions que puguin sorgir per l’ús 
de l’element per tal d’introduir-lo de ma-
nera generalitzada al conjunt del litoral 
metropolità. La pèrgola té unes dimen-
sions de 5,5 metres, i se situa al costat de 
la passera adaptada i a pocs metres de la 
riba del mar.

Nova pèrgola d’ombra,  
prova pilot metropolitana

Aquesta temporada s’obrirà al 
públic, amb tots els protocols 
de mesures de prevenció 
anti-covid, l’Espai Dunar de 
Castelldefels. Aquest centre 
d’interpretació museïtzat, que 
ofereix una experiència activa, 
té com a objectius sensibilit-
zar la ciutadania sobre la relle-
vància de tenir ecosistemes 
dunars a Castelldefels i posar 
en valor aquests espais litorals 
naturals. Durant el cap de set-

mana del Dia Internacional del 
Medi Ambient, es va obrir l’es-
pai amb un aforament màxim 
de 20 persones, perquè es 
pogués visitar l’exposició de 
manera autoguiada, el matí 
dels dies 5 i 6 de juny.  
A partir d’aquelles dates, l’Es-
pai Dunar de Castelldefels 
obre cada dimecres, de 
16:30h a 19 h, i cada divendres, 
de 10 h a 13:30 h, durant la 
temporada alta de bany

Visiti l’Espai Dunar de Castelldefels

Aquest curs 
2020-21 l’Àrea 
Metropolitana ha 
ampliat el nom-
bre de platges on 
es duen a terme 
projectes partici-
patius de recupe-
ració de sistemes 
dunars. Ara es fa 
a totes les plat-
ges del sector 
sud: Castellde-
fels, Gavà, Vila-
decans i el Prat

Protecció de les dunes

platjadecastelldefels.org

Espai Dunar 
Passeig Marítim, 155 
interior, davant del 
carrer 10

infoplatges.amb.cat

ponible a la web de l’AMB i a la 
de la Platja de Castelldefels. 
 Els vuit ajuntaments metropo-
litans del litoral s’encarreguen 
de proporcionar aquestes da-
des a l’AMB. La informació s’ac-
tualitza automàticament i els 
ajuntaments metropolitans 
modifiquen les dades quan hi 
ha canvis en l’ocupació.   

RAMON JOSA

Punts de suport al bany 
adaptat per a persones 
amb mobilitat reduïda 
A diferència de l’estiu passat, la previsió per 
aquesta temporada 2021, amb la situació ac-
tual de la pandèmia, és que el servei tingui fun-
cionalitat total. La nova licitació de Salvament  
i Socorrisme fins a 2025, que ha guanyat la ma-
teixa empresa que l’anterior, ProActiva, incor-
pora millores per a una millor accessibilitat  
i gaudi de totes les persones usuàries de la 
platja. S’amplia a 5 punts de bany adaptat als 
punts de socors: c. Veneçuela-c. Mèxic;  
av. República Argentina; av. Banys; c. 10;  
i c. 16-pl. Palmeres 

AMB.CATRAMON JOSA

L’Espai Dunar de Castelldefels Recuperació de sistemes dunars

Dades geoespacials 
L’Ajuntament de Castelldefels torna a 
utilitzar com a font d’informació una 
plataforma de visualització de dades 
geoespacials desenvolupada per una 
empresa tecnològica de la ciutat i ubi-
cada a les dependències de la Policia 
Local, que complementa la informació 
que aporten els agents de civisme que 
es troben sobre el terreny. De la matei-
xa manera, la Policia Local analitzarà els 
moviments dels visitants que vagin a la 
platja en vehicles privats i com van 
ocupant l’espai natural de la platja.



Finalmente se ha anunciado la construc-
ción de vivienda asequible en calle Pietat; 
acción que coincide con una campaña con-
junta con el Consorci Metropolità para la 
rehabilitación de viviendas y con el conve-
nio para la urbanización de Bellamar. 
Así es, estamos haciendo todo lo posible 
para ampliar el parque de vivienda asequible 
y de calidad. En Pietat construiremos 72 vi-
viendas protegidas destinadas a alquiler 
asequible. Trabajamos para que las obras 
empiecen a principios del próximo año. El 
acuerdo de Bellamar me hace especialmente 
feliz, ya que es el único barrio sin alcantari-
llado. Hemos acordado que primero se cons-
truirá la red de saneamiento de aguas resi-
duales y, después, las aceras del barrio. 
 

¿Qué puede contarnos sobre el avance de la 
nueva C-245? 
Ya podemos ver tramos casi finalizados, 
como el de la av. 302 hasta av. de la Pineda. 
Vecinos y comerciantes han hecho un gran 
esfuerzo de comprensión y paciencia pero 
valdrá la pena. La nueva vía mejorará la mo-
vilidad sostenible, dando prioridad a peato-
nes y ciclistas, y reforzará el principal eje co-
mercial. Pronto veremos el resultado final. 
 
Todo indica que nos esperan dos años inte-
resantes en cuanto a novedades. 
¡Sin duda! Además de otros proyectos como 
la renovación de la avenida de los Baños, el 
nuevo Kasal de Joves o el tercer CAP de la 
Muntanyeta, que empezaría a construirse en 
2022, tenemos muchas ganas de que se des-
cubran los espacios renovados del Castillo y 
el nuevo Centro de Interpretación de la His-
toria de la Piratería. El Castillo abre puertas 
ya, así que recomiendo a mayores y peque-
ños que lo disfruten. ¡Seguro que os encan-
tará!

Entrevista El Castell8 elcastell.org Entrevista9

Primera mitad de un mandato municipal 
insólito, como nunca antes habíamos visto. 
¿Cómo le han afrontado desde el gobierno 
municipal? 
Así es. Hemos hecho frente a la peor emer-
gencia sanitaria de los últimos cien años. Ha 
sido un período de nervios, de angustia, de 
cierta depresión social. Una situación que 
nos debe hacer crecer como ciudad. Creo 
que de ésta vamos a salir reforzados, por lo 
que hemos sufrido y por lo que ha costado 
mantener nuestro proyecto de progreso. 

 
Habla siempre en plural y se refiere en todo 
momento al colectivo, a la ciudadanía. 
¡Sí! Fue emocionante ver más de 150 entida-
des e instituciones contribuyendo a elaborar 
un Acuerdo de Ciudad para la recuperación 
económica y social del municipio. Y será 
inolvidable la acción de empresas y gremios 
dedicando recursos a quien más lo ha nece-
sitado. Estamos programando un homenaje 
a las personas que nos han dejado, a las que 
siempre tendremos muy presentes, y como 

“Hemos pasado de la depresión y la angustia social  
a un nivel de confianza que nos hará crecer  

antes de lo que pensábamos”

El mandato municipal que emana de las elecciones de la pri-
mavera de 2019 acabará con los comicios que se celebrarán 
dentro de dos años. La alcaldesa, Maria Miranda, repasa en 
esta entrevista distintos aspectos de interés sobre la gestión 
del Ayuntamiento de Castelldefels

El Govern municipal entra a 
la segona meitat del mandat 
«més unit i il·lusionat que 
mai». Així el descriu el primer 
tinent d’alcaldia, Jordi Ma-
resma, en aquesta entrevista

Maria Miranda 
Alcaldessa

Jordi Maresma 
Primer tinent d’alcaldia

reconocimiento a la solidaridad ciudadana 
frente a la emergencia. 
 
Una ciudad, con todo su Ayuntamiento detrás. 
Así lo hemos explicado siempre. En momen-
tos clave supimos ser una piña y empujar to-
dos en la misma dirección. Ese consenso fue 
esencial. Como lo ha sido la profesionalidad 
del personal municipal. Hemos destinado 
más de 8 M€ en ayudas a la economía, a fa-
milias vulnerables, a reforzar servicios esen-
ciales y garantizar el derecho a la vivienda. 

Acabamos de apro-
bar el presupuesto 
más social: 92 M€ 
para la recupera-
ción de Castellde-
fels, más 13 M€ en 
inversiones. Cas-
telldefels ha de-
mostrado su forta-
leza para atender 
situaciones ines-
peradas y, a la vez, 
seguir trabajando. 
En este tiempo he-
mos completado 
nuevos equipa-
mientos ciudada-

nos, como la masía de Can Roca de Baix, que 
será un espacio para entidades, el Edificio 
de la República, futuro Centro Cívico para 
la Gent Gran, o el antiguo colegio de Vista 
Alegre, con un centro cívico y un moderno 
FabLab. También hemos gestionado frentes 
complejos como el de grandes infraestruc-
turas, cerrando acuerdos, por ejemplo, con 
el ACA y el AMB para la construcción de la 
Estación de Bombeo en calle Aragón, una 
instalación clave para minimizar el impacto 

de fuertes lluvias en barrios como Granvia 
Mar, Can Bou y Mar-i-Sol. A inicios de 
2023, podrían comenzar las obras. Ahora 
queremos aprobar la nueva red de recogida 
de aguas de Granvia Mar para, una vez aca-
bada la Estación, completemos la red de al-
cantarillado. 

Com han estat aquests dos primers anys de 
mandat? 
Intensos. El juny de 2019 ens vam conjurar 
per fer d’aquest, el mandat de repensar Cas-
telldefels i proposar un model de ciutat per 
als propers 40 anys, debatut i consensuat. 
Per això parlem d’inclusió, feminisme, soste-
nibilitat i ciutat educadora. També, el del 
canvi de paradigma en la relació de Caste-
lldefels amb el seu entorn: estem molt condi-
cionats per les oportunitats i servituds que 
imposa la proximitat a la capital del país i a 
les seves infraestructures: port, aeroport, 
abocador del Garraf, Pla de Ponent a Gavà.  
I en això va arribar la pandèmia global. 
 
Castelldefels estava preparada per afrontar 
aquesta pandèmia? 
És cert que abans de l’esclat de la pandèmia, 
ens havíem proveït de material sanitari que 
va ajudar molt a alleugerir la situació. Però 
ningú mai pot estar preparat del tot per una 
situació com aquesta. Vam extreure els apre-
nentatges del Glòria i per això una de les pri-
meres deci-
sions va ser 
iniciar una 
ronda de tru-
cades d’acom-
panyament a 
les persones 
de col·lectius vulnerables, gent gran o dones 
que es trobaven dins del circuit de violència 
de gènere, alhora que reforçàvem el servei 
del menjador social. Érem conscients que el 
confinament impactaria en el benestar dels 
nostres veïns i veïnes i per això hem creat 
nous canals d’atenció com l’Oficina de Su-
port a comerços, autònoms i pimes o l’Ofi-

cina per atendre problemàtiques relaciona-
des amb l’habitatge. Hem destinat més de 5 
milions extraordinaris en ajudes i hem apro-
vat els pressupostos municipals més socials 
que ha tingut mai Castelldefels. 
 
Què destacaria de l’acció política del govern 
municipal? 
Hem desencallat el III CAP, baixat la ràtio 
d’alumnes de P3 a les aules, Can Roca de 
Baix, l’Edifici de la República o l’equipament 
de Vista Alegre ja estan preparats per a aco-
llir-hi nous serveis per a la ciutadania. Hem 
municipalitzat el carrer Pietat i l’IMPSOL 
pot començar la construcció d’habitatges so-
cials. Hem desenvolupat els primers plans 
locals LGTBI, de Salut i estem treballant en 
el d’Educació. Hem finalitzat els tres centres 
d’interpretació de la ciutat: l’Espai Prehistò-
ria a la Biblioteca, l’Espai Dunar a la platja i 
el de la Pirateria al Castell. Estem negociant 
el planejament de l’Olla del Rei per tal de 
preservar-la com un espai natural, lúdic i pe-
dagògic. I tot això fent que la cultura no 
s’aturi, la solidaritat surti al carrer i consoli-
dant el Consell de la Infància en el seu segon 
mandat. Però més enllà de la gestió, crec que 
el més important és que la covid no ens ha 
desviat de la nostra voluntat d’avançar en 
una Castelldefels educadora, inclusiva, sos-
tenible i feminista. I en això, el govern estem 
més units i il·lusionats que mai. 

«Avancem cap a una 
Castelldefels educadora, 
inclusiva, sostenible i feminista»

Estamos haciendo todo lo 
posible por ampliar el parque 
de vivienda asequible”

“

Hemos crecido como 
ciudad, como colectivo 
capaz de identificar sus 
prioridades”

“ Hem destinat més 
de 5 milions € a aju-
des a pal·liar els 
efectes de la covid”

“
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L’Ajuntament exigeix que es mantingui 
l’actual sistema de pistes segregades

L’ampliació de  
l’aeroport ha de  
garantir per llei 
l’actual sistema  
de pistes

El govern municipal demana participar en 
tots els fòrums i espais en què es tracti el 
futur de les instal·lacions aeroportuàries, i 
que continuï la configuració de vols que 
menys impacte acústic genera

L’Ajuntament de Castelldefels accep-
tarà l’ampliació de l’aeroport d’El Prat-
Josep Tarradellas sempre que es 
garanteixi per llei que es mantindrà 
l’actual sistema de pistes segregades, 
la configuració que més limita l’im-
pacte acústic sobre la població. El go-
vern municipal considera que el 
progrés econòmic no es pot sustentar 
sobre el perjudici de la salut de les 
persones. 
     Castelldefels s’oposa frontalment a 
la implantació de la configuració de 
pistes independents i en general a 
qualsevol via que impliqui alterar l’ac-
tual sistema d’ús de pistes ni les confi-
guracions i horaris en vigor. 
L’Ajuntament recorda que aquest sis-
tema és fruït d’un consens entre el te-
rritori i l’aeroport que ha demostrat en 
tots aquests anys la seva eficàcia i que 
continua sent plenament vigent i com-
patible amb un creixement futur i sos-
tenible, que mai ha de perdre de vista 
l’actual situació d’emergència climàtica. 
     El govern municipal ja s’ha posat en 
marxa per convocar un ple extraordi-
nari per abordar aquesta qüestió, per-
què vol comptar amb tots els grups 
municipals, així com amb les platafor-
mes ciutadanes.
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Avancen els dos trams on s’està treballant, dels cinc que té el 
projecte. Han acabat les obres de pavimentació al tram com-
près entre els carrers Dr. Ferran i Pau Casals. També estan fi-
nalitzant les voreres, i es comença a instal·lar l’enllumenat, els 
escocells i la resta de mobiliari urbà. Al tram entre Narcís 
Monturiol i Habana Vieja també avança el ritme dels treballs. 
Aquest mes de juny és necessari fer talls de trànsit al tram 
entre Otero Pedrayo i Habana Vieja.

Es van aixecant les restriccions a 
l’hostaleria, a les festes majors...

La vacunació permet 
que es vagin aixecant 
les restriccions  
anti-covid

El risc de rebrot a Castelldefels era, el 3 de juny passat, de 
169, és a dir, ‘molt alt’, segons les dades que facilita el Depar-
tament de Salut de la Generalitat. La ciutat, com el nostre 
entorn, no ha experimentat un risc de rebrot inferior a 100 
des de l’octubre de 2020. A principis d’aquest mes de juny, 
la velocitat de contagi (Rt) era d’1,14. Des de l’inici de la pan-
dèmia Castelldefels comptabilitza 159 defuncions. 
     La setmana del 28 de maig al 3 de juny es van fer a Caste-
lldefels 894 PCR, de les quals el 4,87% van ser positives. La mit-
jana d’edat de les persones contagiades aquí era de 30 anys; 
és a dir, la franja d’edat més afectada per la covid ha descen-
dit de manera decidida, a causa de la vacunació, que ha inmu-
nitzat les persones de més edat, el personal essencial i, pro-
gressivament, la població en general. Al tancament d’aquesta 
edició era cridada a vacunar-se la gent de 40 a 44 anys. 
     A 3 de juny estaven vacunades a Castelldefels 23.506 per-
sones, 12.910 de les quals amb la pauta completa. Només al 
CASAP Can Bou, la primera setmana de juny es van adminis-
trar 4.571 vacunes, segons dades difoses pel centre. 

CONTACTE: 
SUBVENCIONS ALS COMERÇOS 
comerç@astelldefels.org

castelldefels245.org

Comencen a obrir-se al trànsit alguns trams 
a la part central i d’av. Pineda a av. 302

Continua la transfor-
mació urbanística de 
l’av. Constitució

Consistori i veïnat acorden les contri-
bucions especials i el percentatge del 
cost de les obres que haurà de pagar 
cadascuna de les parts

Acord Ajuntament- 
AVV Bellamar per 
les obres d’urba-
nització del barri

Els treballs d’urbanització del barri es 
divideixen en dues fases, la primera de les 
quals començarà a executar-se durant el 
primer trimestre de 2022. Una comissió farà el 
seguiment de les obres mes a mes

L’Ajuntament de Castelldefels i l’Associació de Veïns de Bella-
mar han arribat a un acord per establir la participació, infor-
mació i el seguiment de l’entitat veïnal en l’execució de la 
primera fase de les obres d’urbanització del barri de Bella-
mar. L’acord l’han signat l’alcaldessa de Castelldefels, Maria 
Miranda, i el president de l’AVV, Ángel Lanuza. 
     L’acord especifica que les obres s’executaran en dues 
fases: la fase I comprendrà l’execució de la xarxa separativa 
de clavegueram i la pavimentació de la calçada, mentre la 
fase II comprèn l’execució de les voreres i la resta de parti-
des i elements d’urbanització. 
     Aquestes obres, a l’únic barri de la ciutat que encara no 
disposa d’una xarxa de recollida d’aigües residuals, està pre-
vist que comencin durant el primer trimestre de l’any vinent, i 
es pagaran a través de contribucions especials per part del 
veïnat i amb pressupost (i subvenció) municipal. 
     La urbanització de Bellamar tindrà un pressupost superior 
als 19 milions d’euros, incloent-hi l’IVA. El repartiment del cost 
de l’obra es farà de la següent manera: l’Ajuntament aportarà 
un 33,88% dels costos (més una subvenció de 2,5 milions d’eu-
ros) i els propietaris de les finques afectades el 66,12% restant 
(del qual s’ha de descomptar la subvenció municipal). Això vol 
dir que el veïnat acabarà pagant un 49,31% del cost total inicial 
del projecte aprovat; la resta la pagarà el consistori. 
L’Ajuntament s’ha compromès a buscar altres subvencions i 
ajudes per a finançar l’actuació. Si s’acaben aconseguint, 
aquests diners es restarien de l’import que han de pagar els 
veïns del barri a través de les contribucions especials.

+INFO: 
SEGUIMENT EPIDEMIOLÒGIC I VACUNACIÓ 
dadescovid.cat

Maria Miranda 
alcaldessa 
“El creixement de l’aero-
port no pot anar en de-
triment de la qualitat de 
vida dels veïns i veïnes 
de Castelldefels. No es-
tem parlant de molès-
ties, sinó d’un àmbit tan 
preuat com és la salut 
de les persones” 

 

“Hem de seguir treba-
llant en una configuració 
i un creixement sosteni-
ble de consens amb el 
territori. Per això el go-
vern municipal demana 
ser present a la taula de 
diàleg sobre l'ampliació 
de l'aeroport anunciada 
pel president de la Ge-
neralitat, Pere Arago-
nès”

REDACCIÓ

REDACCIÓ

L’alcaldessa, al costat de representants del consitori i representants veïnals, 
després de la signatura de l’acord sobre les obres d’urbanització de Bellamar

Reunió, el 8 de juny, entre representants municipals i de les plataformes ciutadanes, 
units en la defensa del territori. El Govern municipal va traslladar a les entitats la seva 
oposició a qualsevol canvi en l’actual configuració de pistes



 

Una atracción singular

El centro Piratia abre sus puertas el día 18

A fons El Castell12 A fons elcastell.org13

Se trata de una exposición inmersiva que está llamada a convertirse en  
uno de los más llamativos atractivos para el turismo cultural de nuestra ciudad

Con rigor histórico y capacidad de 
seducción para todos los públicos, porque 
se acentúa su vocación didáctica gracias a 
técnicas inmersivas, el centro de interpre-
tación de la piratería y de la historia de la 
ciudad quiere ser un polo importante de 
atracción del turismo cultural. Un viaje a 
través del tiempo, una aventura en la que el 
visitante será protagonista. Piratia abre sus 
puertas el 18 de junio y pone en valor el 
Castillo, patrimonio de la ciudad 

Icono de Castelldefels, el Castillo es una de las instalacio-
nes monumentales más relevantes de la comarca. Y a par-
tir de ahora jugará un nuevo papel como polo de atrac-
ción para el turismo cultural, gracias a Piratia, una exposi-
ción inmersiva didáctica y divulgativa que gira en torno a 
la piratería.  
     Restaurado y puesto al día a lo largo de las últimas dé-
cadas gracias a una importante inversión pública liderada 
por el Ayuntamiento de Castelldefels, prácticamente fina-
lizada su recuperación integral, el Castillo abre ahora al 
público general en su totalidad. A sus amplios jardines y 
dependencias, suma ahora la incorporación de una atrac-
tiva experiencia audiovisual centrada en el mundo de los 
piratas, orientada al público familiar. 
 
Abrir el Castillo a la ciudadanía 
La reconstrucción del Castillo ha supuesto una inversión 
de más de 8 millones de euros a lo largo de casi 30 años, y 
ha permitido que en estos momentos la ciudad disponga 
de su edificación más emblemática, cuya visita es muy 
atractiva. Ahora, con un aliciente más. 
     A lo largo de estos años se han ido sucediendo trabajos 
de reforma y restauración que permiten poner en uso una 
gran parte de sus estancias. A ellas se añade esta nueva 
instalación audiovisual basada en la historia de los piratas 
en el Mediterráneo, con los que numerosos pueblos de la 
costa, entre ellos Castelldefels, mantuvieron enfrenta-
mientos a lo largo de casi tres siglos. 

La empresa responsable de la gestión 
y comercialización de las visitas y ac-
tividades en el Castillo de Castellde-
fels, bajo precios públicos, es Advan-
ced Leisure Services (ALS), que tiene 
a su cargo, entre otras, la gestión de 
la Cripta Gaudí de la Colònia Güell, el 
Castillo de Montjuïc, el Palau Moja de 
La Rambla o el recientemente remo-
delado Museo de Cera de Barcelona. 
     El objetivo del Ayuntamiento y de 
la concesionaria es que el Castillo se 
convierta en uno de los referentes 
culturales de la comarca. Para ello 
proponen un proyecto de gestión y 
comercialización de las visitas al 

Castillo conce-
bido para atraer 
tanto a público 
local como al vi-
sitante, sobre 
todo familiar, 
potenciar las vi-

sitas escolares y realizar un amplio 
programa de actividades en los jardi-
nes y en el interior del castillo, en 
coordinación con la agenda cultural  
y festiva de la ciudad.

El Centro de Interpretación de la 
Piratería en el Mediterráneo y de 
la Historia de Castelldefels com-
plementará la visita al Castillo 
porque será un nuevo polo de 
atracción de gran valor, singular y 
diferenciador. Gracias a tecnolo-
gías visuales de última genera-
ción, los visitantes podrán disfru-
tar de un espacio de exposición 
muy atractivo. En las caballerizas 
de la planta baja del Castillo los 
visitantes vivirán la experiencia 
de zarpar de Argel en un barco 
pirata, entrar en las bodegas de 
la nave, asistir a la arenga de Dra-
gut, el capitán de la embarcación 
, conocer la función de las torres 
de defensa y la cronología de 

cuatro de los ataques sufridos 
por Castelldefels en los siglos XVI 
y XVII... todo ello mediante una 
serie de proyecciones y juegos 
que se completan en la capilla, 
donde un audiovisual de grandes 
dimensiones nos acerca a las lu-
chas de la gente del pueblo que 
repelían los ataques piratas. Es 
también en la capilla donde se 
muestra cómo el conjunto arqui-
tectónico jugó, ya en el siglo XX, 
un papel en la Guerra Civil espa-
ñola. La visita se completa en la 
planta noble, donde se exponen 
objetos del siglo XIX, cuando la 
familia Girona decoró el castillo 
con los aires artísticos de la épo-
ca, en pleno modernismo.

+INFO Y RESERVA DE ENTRADAS: 
castelldecastelldefels.com

VIDEONOTICIA 
Presentación de la campaña 2021 
castelldefelsTV.org

CASTELLDEFELS TURISMO 
SPOT: Campaña «Sí, es aquí» 
castelldefelsTV.org

El horario básico de Piratia será de 10 a 19 h, aunque  
ALS ha anunciado que prestará especial atención a la 
agenda propia del Castillo, es decir, que los horarios se 
podrán adaptar a veladas especiales en función de las 
actividades que Ayuntamiento y entidades programen 
en el recinto. Las tarifas de la visita son precios públicos. 
Los tickets de lanzamiento costarán 10€ para adultos y 
visitas culturales guiadas, 7€ para mayores de 65 años y 
jóvenes de 11 a 16, y 6€ para ciudadanos que pertenez-
can a alguna entidad local inscrita en el registro muni-
cipal. La empresa anuncia que fijará un precio único de 
5€ para días designados como de especial interés.

El conjunto de las instalaciones del Castillo, 
construido sobre un antiguo poblado ibérico 
y una villa romana, consta de una iglesia, 
construida en el siglo X y posteriormente for-
tificada en los siglos XIV y XV, de diversos 
edificios y estancias, construidos entre los si-
glos XIV y XVIII, y de unos amplios jardines.  
Su configuración actual responde, en gran 
medida, a la reforma llevada a cabo por su 
antiguo propietario, Manel Girona, que lo ad-
quirió en 1897.  
En el año 1988 el Ayuntamiento de Castellde-
fels compró el Castillo, en aquel momento en 

un grave estado de deterioro, con el objetivo 
de que pudiera ser visitado en el futuro. 
Desde entonces se han ido restaurando pro-
gresivamente diferentes partes del Castillo, y 
en el año 2007 finalizaron los trabajos de res-
tauración de los espacios de la planta noble 
del castillo y el acondicionamiento del patio 
y del acceso al edificio, por lo que Castillo se 
pudo empezar a visitar de forma puntual.  
En la actualidad, el castillo acoge un gran nú-
mero de actos relacionados con la cultura y 
el deporte de la ciudad a lo largo de todo el 
año. 

De poblado ibérico a centro de reclusión republicano

Entradas y horarios

ADVANCED LEISURE SERVICES

ADVANCED LEISURE SERVICES
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Una imagen renovada, 
centrada en difundir Cas-
telldefels como destino 
de turismo de proximidad, 
familiar, deportivo y cultu-
ral, ideada para poner de 
relieve los atractivos turís-
ticos del municipio como 
la playa, la gastronomía y, 
muy especialmente, el 
Castillo y su nuevo museo 
y centro de interpretación 
histórica de la Piratería, 
que abre sus puertas este 
18 de junio. 
El Ayuntamiento presentó 
la nueva campaña el 31 de 
mayo, en los jardines del 
Castillo, ante representan-
tes del sector turístico, 
gastronómico y hostelero 
de la ciudad.  
Presidido por la alcaldesa 
de Castelldefels, Maria 
Miranda, y la concejal de 
Turismo, Eva López, el 
acto contó también con 

las intervenciones del 
presidente del Gremio de 
Hostelería, Manuel Ángel 
Ortiz; de Inès Farré, tutora 
del nuevo Grado Superior 
de Hostelería y Turismo 
del Instituto Mediterrània; 
y de Angel Díaz, responsa-
ble de la empresa ALS, 
que gestiona el centro Pi-
ratia, y que describió las 
sinergías que esta nueva 
atracción turística y cultu-
ral está trabajando con el 
sector turístico local, 
como futuros descuentos 
para la clientela de estos 
negocios. 
Actuó el grupo de danza 
urbana y flamenco Ukafe-
llitos, que junto a un grupo 
de Viladecans forman el 
grupo Ukabox, ganadoras 
de distintos concursos de 
baile y clasificadas para la 
final mundial que tendrá 
lugar en Los Ángeles.

Castelldefels lanza su nueva 
campaña de promoción turística, 
que se difundirá en los mercados 
español y francés

«Sí, es aquí»
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Sancions pel mal ús del servei de 
recollida de mobles i restes de poda 
 
L’1 de març es va iniciar la nova distribució per 
veïnats de Barri Net, per millorar-ne l’eficièn-
cia i reduir abocaments incontrolats. En tres 
mesos, els agents de civisme han fet 1.618 ad-
vertiments relacionats amb abocaments in-
correctes, tant de mobles i trastos vells com 
de restes de poda. Ara, l’incompliment de 
l’ordenança municipal ja és sancionat.

Amb els comerços afectats per  
les obres de l’av. Constitució 
 
L’alcaldessa i el regidor de Comerç, Xavier 
Amate [foto], van visitar els comerços de 
l’av. Constitució, en plena transformació. El 
Govern es va interessar per com s’estan vi-
vint les obres, i va oferir als comerços infor-
mació sobre les subvencions municipals 
que, fins al 15 de setembre, poden sol·licitar. 
És una mesura que l’Ajuntament ofreix per 
contribuir a pal·liar les afectacions que pu-
guin patir els negocis a causa de les obres.

El Consell de la Infància,  
pel medi ambient 
 
El plenari del segon mandat del consell de 
la Infància està treballant enguany propos-
tes per promoure l’ecologia i la natura. El 
consell va proposar, el 5 de juny, a Cal Gan-
xo, una jornada on convidava els infants de 
les seves escoles a fer activitats de sensibi-
lització mediambiental que ells mateixos ha-
vien preparat i una recollida d’escombraries.

Finalment, la Dharma! 
 
Atrevit i ambiciós. Així és el darrer disc de 
l’Elèctrica Dharma, que el grup va presentar 
el 28 de maig a l’escenari del Teatre Plaza, 
en un espectacle que va fer justícia a 
aquests objectius i que va enlluernar una 
platea rendida i participativa. Atreviment, 
ambició, són els reptes que el grup es va 
marcar en tornar a crear noves cançons des-
prés de la mort d’un dels membres funda-
dors del grup, Josep Fortuny. L’actuació de 
la Dharma a Castelldefels, que la pandèmia 
va obligar a posposar en dues ocasions, fi-
nalment va satisfer els fans.

“L'alcaldessa als barris”, amb el  
veïnat i el comerç de La Muntanyeta 
 
Després de visitar i atendre el veïnat dels 
barris de Granvia Mar, Mar-i-sol i Baixador, a 
l’abril i el maig, la campanya de trobades als 
veïnats va arribar el 2 de juny a la Muntan-
yeta. L’alcaldessa i l’equip de Govern van 
copsar les preocupacions veïnals, com al-
guns comportaments incívics a les nits, mar-
cats per l'excés de sorolls. Els comerciants 
contactats van demanar dinamitzar algunes 
zones del barri. 
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Més a prop de l’internet quàntic 
 
Rebre i enviar informació de manera com-
pletament segura? Un equip de l’Institut de 
Ciències Fotòniques (ICFO), a Castelldefels, 
ha fet un pas de gegant en el desenvolupa-
ment de l’internet quàntic. El treball del 
grup de fotònica quàntica amb sòlids i 
àtoms de l’ICFO va ser portada de la revista 
‘Nature’ del 2 de juny. L’equip l’encapçala 
Hugues de Riedmatten, al costat dels inves-
tigadors Darío Lago-Rivera, Samuele Grandi, 
Jelena Rakonjac i Alessandro Seri.

Continua la substitució de  
l’enllumenat tradicional per led 
 
Parlem d’una tecnologia més eficient i res-
pectuosa amb el medi ambient; menys con-
sum, més llum. Castelldefels va iniciar el de-
sembre de l’any passat la substitució de 
més d’un miler de punts de l’enllumenat pú-
blic, sobretot a la zona centre. S’està incre-
mentant fins a un 30 per cent el nombre de 
punts de llum amb tecnologia led. Ara co-
mença la segona fase d’aquesta substitució, 
que implica 713 lluminàries més. Quan acabi 
aquesta segona fase s’hauran substituït a la 
ciutat 1.882 punts de llum.

VÍDEO ICFO: 
ENTRELAZAMIENTO DE MEMORIAS 
CUÁNTICAS PARA REPETIDORES 
CUÁNTICOS 
youtube.com

+INFO: 
SUBVENCIONS PER A ESTABLIMENTS 
DE COMERÇ I RESTAURACIÓ DE  
L’AVINGUDA CONSTITUCIÓ 
elcastell.org

VIDEONOTÍCIA: 
“ALCALDESSA ALS BARRIS” 
A LA MUNTANYETA 
castelldefelsTV.org

Segell Infoparticip@ a la  
transparència informativa  
 
Aquest segell és una certificació que atorga 
el Laboratori de Periodisme i Comunicació 
per a la Ciutadania Plural de la UAB als webs 
municipals que informen la ciutadania sobre 
com gestionen els recursos, quines formes 
de participació posen al seu abast i qui són 
els seus representants polítics. La regidora 
de Presidència i Comunicació, Esther Niubó, 
va recollir el distintiu el 10 de maig a l’Audi-
tori de la UAB. Castelldefels ha tornat a  
assolir el cent per cent dels ítems valorats.
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Comienzas a tocar la guitarra en una banda de hard 
rock mientras estudias en un instituto de Castelldefels. 
¿Qué recuerdas de aquella época? 

Son buenos recuerdos. Estudiaba en Les Marines y a 
nuestro grupo de amigos nos encantaba la música, fli-
pábamos con ser estrellas del rock. Algunos empeza-
mos a tocar la guitarra, a cantar, otros la batería, el 
bajo... De ahí que montáramos varias bandas. Y empe-
zamos a ensayar en los bucs del Mompou. Recuerdo 
cargar con los amplis pesadisimos desde mi casa 
hasta la Juan XIII. También en el Mompou fueron 
nuestros primeros conciertos; es una pena que ya no 
se hagan. Allí había llegado a ver a 7 notas 7 colores. 

Eres ingeniero de Telecomunicaciones de formación. 
Decides dejar el trabajo que tenías y dedicarte exclusi-
vamente a la música. ¿Qué te lleva a tomar esa deci-
sión? 

Llevaba mucho tiempo trabajando a media jornada 
como programador e intentando ganarme la vida 
como productor. No fue hasta que produje “Antes de 
morirme”, con C. Tangana y Rosalía, que dije ‘hasta 
aquí hemos llegado, lo dejo todo y me centro en ha-
cer música, que es lo que realmente me gusta y don-
de marco la diferencia’. Fue una de las decisiones más 
importantes de mi vida y que más a conciencia tomé. 

¿Cómo entras en contacto con Rosalía y C. Tangana? 

Conozco a Pucho desde antes de hacer música jun-
tos. Habíamos coincidido en festivales actuando los 
dos y teníamos amigos en común. Él había retomado 

“Un artista no debería usar su creatividad 
pensando en el éxito, sino en aportar 

algo a la cultura popular”

Fulgurante pero muy traba-
jada. Así es la carrera de 
Cristian Quirante (1984), el 
músico conocido como Alizzz. 
No es aventurado asegurar 
que hoy es quizá el más uni-
versal de los artistas en ac-
tivo de cuantos han nacido y 
se han criado en Castellde-
fels. Del instituto Les Marines 
y los locales de ensayo del 
Frederic Mompou a ser  
unánimemente considerado 
como el hombre orquesta 
que está detrás del nuevo 
pop urbano. Sus grabaciones 
tienen proyección mundial, y 
trabaja con C. Tangana,  
Rosalía, Amaia, Jorge  
Drexler o Calamaro

Cristian Quirante, ‘Alizzz’ 
Músico y productor

Xavinyetes

#castelldefelsmagrada                       

Xavi Roca

@vespiba                                                179 ™ @xavier_b_s                                              91 ™ @jrmoleroyll                                            74 ™

Publica la teva foto amb l’etiqueta #castelldefelsmagrada 
Triarem les tres amb més likes de cada mes, obra d’autors diferents

Segueix @ajuntamentdecastelldefels

Les fotos amb més ‘likes’

Neus Rivero 
28 anys

“Lo que más me gusta es la gran oferta de cosas 
para hacer que hay en el pueblo... tanto de 
restauración como de lugares y equipamientos, 
como la biblioteca”

Rosario Romano 
47 anys

“Lo que más me gusta de Castelldefels es que 
tenemos la playa y la montaña, todo muy cerca”

Sergio Moreno 
27 anys

“Tenemos de todo: la montaña, la playa... Y las 
posibilidades para el deporte, como correr por el 
paseo Marítimo, sin olvidar el clima y lo bien que 
se come. Los restaurantes de Castelldefels son 
una maravilla. ”

Per què m’agrada Castelldefels?#castelldefelsmimporta “

“

FOTOS: RAMON JOSA

elcastell.org

su carrera después de un parón y yo estaba buscan-
do nuevas maneras de enfocar mi carrera, me había 
cansado un poco de la música electrónica. La idea 
era buscar hacer algo que nos gustase y que tuviera 
una fórmula más de hit. Le mandé un par de instru-
mentales, y de ahí salió la canción. Luego Pucho me 
presentó a Rosalía en mi estudio. Por aquel entonces 
ella aún no había sacado el disco de “Los Ángeles”. 
Nada más acabar el tema ese día en el estudio tenía 
claro que había magia ahí. 

Dices que un buen productor debe ponerse en el lugar 
del artista a quien produce, pero que la canción está 
por encima de todo. 

Cuando compones, la canción es lo más importante. 
Los egos del artista, del productor o de cualquier otra 
persona que intervenga deben ir en segundo lugar. La 
canción es lo que tiene que brillar, el lucimiento de 
los participantes es una consecuencia de lo guapa 
que es la canción. 

¿Eso hace que tengas claro cuando un tema propio 
queda mejor en la voz y en el estilo de otros, y entonces 
les cedes esa composición? 

No, no, para nada. Creo que uno tiene la capacidad 
de decidir si quiere quedarse una canción o no. Me 
refiero más al momento de la composición, donde 
todo el mundo debe trabajar y poner su energía en la 
canción. Quién saque a la luz y defienda esa canción 
es otra conversación. 

¿Sabes cuándo un tema puede ser un éxito? ¿Tienes ol-
fato para ello? 

Alguna idea tengo, y el olfato es algo que se tiene a 
temporadas más o menos largas. La realidad es que 
es bastante impredecible, y que un artista no debería 
usar su creatividad para solo pensar en éxitos, sino en 
aportar algo interesante a la cultura popular. 

¿Se han quemado la música urbana, el trap, el reggae-
ton, o aún tienen recorrido? 

Está claro que todo aquello que lleva sonando mucho 
tiempo pierde frescura. Es inevitable. La música, como 

otras disciplinas, funciona por ciclos. El éxito que han 
tenido esos géneros hará que sea un proceso largo, 
pero las futuras tendencias ya las tenemos delante. 

¿Por qué decides cantar tus propios temas? ¿No temes 
convertirte en un artista demasiado expuesto al público, 
aunque sobradamente reconocido ya por la industria? 

No sabía que era capaz cantar o crear un estilo propio 
hasta que lo hice. Me salió así sin buscarlo, tenía algo 
dentro que contar y hacerlo de una manera determi-
nada. Una vez tenía cuatro o cinco temas ya no tenía 
otra opción de que sacarlos y disfrutar del proceso 
también de que la gente lo escuche. De momento me 
gusta el reconocimiento de la gente también. Para mí 
un artista no solo tiene que cantar bien o hacer bue-
nas canciones sino tener un proyecto propio y único. 
El mío suena así porque uso los referentes de la músi-
ca que más me han marcado siempre y con los que 
creo que puedo crear las atmósferas para explicar las 
cosas que me mueven. 

¿Seguirás combinando esta faceta de intérprete-autor 
con tu papel de ojeador-productor de nuevos talentos? 

Sigo a tope con mi papel como compositor y produc-
tor para otros artistas, aunque la verdad es que soy 
muy selectivo con lo que hago. Le doy mucho valor a 
quién proyecto ser como productor, también. 

¿Por qué esa estética retro, camp y un punto kitsch, en 
ocasiones rayando el feísmo, en los vídeos que acompa-
ñan las canciones que produces? 

Lo emocionante es lo principal en la música y los vi-
deos. Creo que no hay emoción en lo que es dema-
siado pretencioso, demasiado elegante y recto o nor-
mativo. Veo esa emoción en lo crudo, roto, original y 
que no te deja igual. Espero haber respondido a la 
pregunta. 

¿Te has planteado realizar alguna actuación en Caste-
lldefels? 

¡Claro! No tengo nada pensado, pero es algo que ten-
go que hacer sí o sí, y que no pase de 2022. En la re-
dacción de ‘El Castell’ ya tenéis mi teléfono. 

@SONARFESTIVAL
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Festa de la Música  

al Carrer

Torna la Festa de la Música al  
Carrer, amb motiu del Dia Mundial 
de la Música, i torna a celebrar-se 
de manera presencial, això sí, res-
pectant tots els protocols sanitaris 
a què obliga la pandèmia. Vol ser 
una festa popular, gratuïta, oberta a 
tots els participants, siguin aficio-
nats o professionals, que hi vulguin 
participar. Tots els gèneres, totes 
les edats... la festa vol contribuir a 
popularitzar la creació musical. La 
festa serà al pati de l’edifici de la 
República, en un espai tancat i peri-
metrat, amb control d’accessos i 
fluxos de persones. I amb la passió i 
l’amor per la música com a ingre-
dient principal.  
 
Dilluns 21 de juny, de 18 a 22 h. 
Pati de l’Edifici de la República

So
rt

im
?Sortim? El Castell18 Sortim?

25
Celebrem l’Orgull, 

enguany també amb festa

El 28 de juny se celebra arreu del 
món el Dia de  l’Alliberament 
LGTBI, és a dir, el Dia de l’Orgull. 
Castelldefels sempre se suma a la 
celebració, amb l’afegit enguany 
d’una convocatòria diguem més 
gamberra: el concert del duo d’acti-
vistes pop Monterrosa, presentat i 
animat i més ni menys que per la 
Megapubilla [foto]. Serà el diven-
dres 25, a les 21:30 h, al Teatre 
Plaza, amb entrada gratuïta.  
I el mateix 28 de juny, a les 12 h, la 
plaça de l’Església serà escenari de 
la concentració i lectura del mani-
fest 2021, a càrrec d’Anna M. Boni-
lla, secretària de dones i polítiques 
LGTBI de Comissions Obreres.  
 
Per a la festa del Plaza, reservi lo-
calitats a entrapolis.com a partir 
del 18 de juny. Són gratuïtes

20
“Baobab 

Un arbre, un bolet  
i un esquirol”

Dos venedors ambulants es refu-
gien d’una tempesta amenaçadora. 
Per fer córrer el temps s’expliquen 
la història d’un bolet i un esquirol 
que, a causa de la guerra, emprenen 
una gran aventura per trobar un 
nou arbre on poder viure. “Bao-
bab...” és una història que utilitza la 
metàfora i el llenguatge dels clowns 
que tan bé coneix la companyia La 
Pera Llimonera, després de vint-i-
cinc anys de trajectòria. Una obra 
multipremiada, dirigida per Toni 
Albà, que explora els límits de l’hu-
mor per parlar de tot, en família, 
sense bons ni dolents. 
 
Amb les regidories de Solidaritat i 
Nova Ciutadania. Teatre Plaza. 
Diumenge 20 de juny. 18 h. 
Entrades: entrapolis.com

21
L’art polític de  
Dani Karavan

«El meu art és polític. Responc als 
esdeveniments de manera política. 
I quan diuen que l’art i la política no 
han de barrejar-se jo responc amb 
una paraula: Gernika». L’artista is-
raelià Dani Karavan, que ha mort al 
seu Tel-Aviv natal aquest 29 de 
maig, a 90 anys, protagonitza el do-
cumental High Maintenance, que en 
repassa vida, obra i opinions. Es-
trena del prestigiós festival Docs 
Barcelona 2021, el film és el Doc del 
Mes de juny. Es pot veure en projec-
ció presencial a la biblioteca i, tot 
seguit, en línia, amb inscripció, del 
22 de juny al 6 de juliol. Si no pot ve-
nir el dia 21, inscrigui-s’hi i aconse-
gueixi’n el codi de visionat gratuït. 
 
Dilluns 21 de juny. 19 h. Espai Mar-
garida Xirgu. Demani el visionat en 
línia a: biblioteca@castelldefels.org 
 

Cinema en família, 
a la platja 
Nou sessions, nou dijous

al juliol, l’agost i el setembre, 
a la plaça de les Palmeres 

L’Ajuntament està preparant la programa-
ció de Cinema en família a la platja. 
Seran nou pel·lícules infantils i familiars, 
que es projectaran gratuïtament els di-
jous, nou en total, del 8 de juliol al 9 de se-
tembre (amb l’excepció única del cap de 
setmana de la Festa Major), a la plaça de 
les Palmeres. Les projeccions començaran 
a les 22 h, i a les cadires s’hi podrà consu-
mir menjar i begudes dels take away dels 
restaurants de la zona, o portar-la de casa. 
Hi haurà servei de WC, acomodació i me-
sures anti-covid. 

Activitats del mes de juny a  
la Biblioteca Ramon F. Jurado
Consulti el programa d’activitats de la biblioteca de 
Castelldefels per a aquest mes. A més dels tallers, xe-
rrades i debats de tota mena i per a tots els públics, 
aquest mes destaquen les 9es Jornades Vida Sana.

20 de juny: Jornada Mundial 
de les Persones Refugiades
Al voltant del 20 de juny les regidories i els consells de 
Pau i Solidaritat i de Convivència Intercultural orga-
nitzen activitats de conscienciació de tota mena, i 
posen en marxa la campanya “Jo també hi seré”.

Anem tornant a les activitats 
presencials, i és d’esperar  
que aviat escurçarem les 
distàncies interpersonals.  
Menys distància,  
més cultura!

19 elcastell.org

16
La Sibèria  

extremenya? 

Ho va deixar tot i es va instal·lar a 
una zona remota d’Extremadura. A 
l’hivern! Sense aigua, sense cale -
facció... i amb quatre-centes ovelles. 
L’escriptor Gabi Martínez, col·la -
borador de viatges de National 
Geographic, entre d’altres mitjans, 
buscava aprendre l’ofici i experi-
mentar l’aspra vida rural que, quan 
era una nena, va viure la seva mare.  
L’autor conversarà amb els lectors 
del seu llibre “Un cambio de verdad” 
(Seix Barral, 2020), en què narra les 
seves vivències extremes en con-
tacte (molt) estret amb la natura. 
 
Dins les 9es Jornades Vida Sana. 
Dimecres 16 de juny. 18:30 h. 
Espai Margarida Xirgu. 
Inscrigui-s’hi i reculli el llibre:  
biblioteca@castelldefels.org 

AGENDA D’ACTIVITATS JUNY  
BIBLIOTECA RAMON  
FERNÀNDEZ JURADO 
bibliotecarfjcastelldefels.org

CONSULTI LA PROGRAMACIÓ  
facebook.com/Castelldefels Solidaritat

23
Sant Joan,  

encara incert

Al tancament d’aquesta edició, se-
guint les indicacions del Procicat, 
l’Ajuntament havia pres la decisió 
de tancar l’accés a la platja per la re-
vetlla de Sant Joan, i anunciava que 
anirà informant de l’abast de les res-
triccions. Així mateix, els organitza-
dors de la Flama del Canigó no ha-
vien decidit encara de quina manera 
es podia organitzar aquesta activi-
tat, que a Castelldefels tradicional-
ment és a cura dels agrupaments es-
coltes. Encara regnen la incertesa i 
la immediatesa a què ens força la 
pandèmia, tot i que les restriccions 
es van aixecant, per la bona marxa 
de la contenció de la covid-19. En tot 
cas, a Castelldefels el protocol 
d’abordatge de les violències sexuals 
en espais públics d’oci ja s’activarà 
per primer cop la nit del 23 de juny. 

De l’1 al 4 de juliol arriba la primera 
edició del FICC, el Festival Interna-
cional de Cinema de Castelldefels. 
Vol promoure la cultura cinemato-
gràfica mitjançant la competició in-
ternacional de curtmetratges, la 
projecció de llargs icònics englo-
bats en una mateixa temàtica, i la 
celebració d’esdeveniments de  
participació popular per a totes  
les edats. Seran quatre dies d’inici 
d’estiu per al gaudi del cinema.  
Hi col·labora la biblioteca, que aco-
llirà alguna de les activitats.  
El programa complet, a partir del  
15 de juny.  
 
castelldefelsfilmfestival.com

?
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El Ple de 
l’Ajuntament 
acorda

Aprovació de la cessió gra-
tuïta a favor de l’IMPSOL de 
la parcel·la situada al carrer 
Pie-tat núms.9-11, parcel·la 
H1, de Castelldefels, per  
destinar-la a la construcció 
d’habitatges protegits en 
règim de lloguer assequible  
El grup de Movem hi presenta una esmena parcial. 

Es rebutja l’esmena amb el vot a favor de Movem-ECP i en 
contra de PP, PSC, ERC, Cs, JxCast i regidora no adscrita 

S’aprova amb el vot a favor de PSC, ERC, Movem-ECP, Cs, 
JxCast i regidora no adscrita, i el vot en contra del PP

Ple municipal: 27 de maig de 2021

Moció que presenten el grups 
municipals del PP, PSC i ERC 
en representació de l’AFA de 
l’Escola Edumar per la crea-
ció d’un Institut-Escola 
La moció proposa els següents acords: 
- Sol·licitar al Departament d’Educació de la Generalitat 
de Catalunya la creació administrativa de l’Institut Es-
cola a Castelldefels. 
- Que es valori el lideratge i la feina feta fins aquest mo-
ment per l’AFA de l’Escola.Edumar. 
- Estudiar l’extensió d’aquesta figura al major nombre de 
centres educatius de la ciutat per poder satisfer la de-
manda actual i futura, atesa la flexibilitat organitzativa 
que aquest model d’escola comporta. 

S’aprova aper unanimitat

Aprovació definitiva del text 
refós del projecte d'obres 
ordinàries del sector 
Bellamar 
S’aprova per unanimitat

Imposició i ordenació de 
contribucions especials per 
l’execució del projecte 
d’obres ordinàries del sector 
Bellamar-1a fase del terme 
municipal de Castelldefels 
+ INFO: pàg. 11. 

S’aprova amb els vots a favor de PSC, ERC, Movem-ECP, 
JxCast i regidora no adscrita, i l’abstenció de PP i Cs

Adhesió a la Declaració ins-
titucional Ciutats Defensores 
dels Drets Humans 2021 
S’aprova per unanimitat

Moció que presenta el grup 
municipal del Partit Popular 
per instar el govern d’Es-
panya a ingressar els 750 mi-
lions d’euros que deu a les 
entitats locals en concepte 
de entregues a compte de 
l’IVA de l’any 2017 
S’aprova amb els vots a favor del PP, Cs i regidora no ads-
crita, l’abstenció de PSC, tres vots d’ERC i Movem-ECP i 
un vot en contra d’ERC

Moció que presenta el grup 
municipal de Movem-En 
Comú Podem per tal que 
l’Ajuntament dissenyi un Pla 
de recuperació de la normali-
tat postCovid-19 a Castellde-
fels 
S’aprova amb els vots a favor del PP, Movem-ECP i Cs, i 
l’abstenció de PSC, ERC, JxCast i regidora no adscrita

Moció que presenta el grup 
municipal de Movem-En 
Comú Podem sobre l’actual 
ofensiva d’Israel a Palestina 
S’aprova amb els vots a favor de PSC, ERC, Movem-ECP i 
regidora no adscrita, en contra del PP i Cs, i l’abstenció de 
JxCast

ELS VÍDEOS  
ÍNTEGRES 
DELS PLENS 
MUNICIPALS

PRO-
GRAMA 
VIDA 
SANA 2021

ENTREVISTA A  
RÀDIO CASTELLDEFELS 
JOSÉ LUIS GALLEGO 

‘Ajudar el 
planeta’ 
En la seva conferència, 
José Luis Gallego va de-
fensar, amb to positiu i 
constructiu, que “les pe-
tites accions per frenar 
la crisi climàtica són ne-
cessàries i útils; els ciu-
tadans ens hem de fer 
responsables, perquè 
aquesta crisi és massa 
important per deixar-la a 
mans dels polítics”. La 
societat, “sobretot les 
persones més joves, ha 
fet un pas endavant per 
ajudar el planeta, ha de-
cidit ocupar-se’n i no no-
més preocupar-se”. Per a 
Gallego, a cada casa, 
“cal posar en valor el re-
ciclatge, l’estalvi d’aigua, 
el bon ús de l’energia, 
moure’s i fer la compra 
responsablement...”

FOTOS: RAMON JOSA

Exposició del fons de Vida sana a l’Espai Margarida Xirgu, on es va 
celebrar la xerrada de José Luis Gallego

castelldefelsTV.org

La biblioteca de Castelldefels programa les jornades Vida 
Sana amb l’objectiu d’oferir a la població vint-i-cinc activitats, 
tallers, conferències i xerrades que, com indica el nom, volen 
ajudar la població a mantenir una vida física i emocional salu-
dable i equilibrada. 
     A través d’aquest cicle d’activitats, que també inclou con-
vocatòries per a públic familiar, l’equipament vol donar a co-
nèixer el seu fons especial de Vida Sana, on es poden trobar 
documents divulgatius sobre hàbits i pràctiques saludables:  
des del ‘fengshui’, l’herboristeria i l’aromateràpia, fins a la cos-
mètica i la medicina natural, la nutrició, els hàbits alimentaris, 
el ioga... 
     Sota el títol “Ayudar al planeta. Y yo… ¿qué puedo hacer?”, 
la la conferència de la sessió inaugural de les jornades va ser 
a càrrec del conegut  naturalista, divulgador i escriptor José 
Luis Gallego.

Fins al 19 de juny, la Biblioteca Ramon 
Fernàndez Jurado ofereix un complet i divers 
programa d’activitats que aquest any ha 
obert el naturalista i escriptor barceloní

El naturalista José Luis Gallego va  
obrir les 9es Jornades Vida Sana

A la biblioteca, 
vida sana 

A fi i efecte que els contribuents tinguin presents  
les properes dates que els afecten pel que fa a les 
seves obligacions tributàries, al peu es facilita 
codi QR que enllaça amb el calendari fiscal.  

Prou assassinats masclistes
Fins al 7 de juny s’havien comès a Espanya 17 fe-
minicidis aquest 2021. Des de 2003: 1.095 vícti-
mes mortals. A Castelldefels, per activar el Servei 
de Primera d’Acollida Urgent (SPAU) cal telefo-
nar a la Policia Local de Castelldefels, al 092. 
Whatsapp informació Mossos: 601 00 11 22 

RECURSOS 
VIOLÈNCIA CON-
TRA LES DONES 
castelldefels.org/ 
igualtat

e-mail 
mossos.atenciovictimes@gencat.cat 
900900120@gencat.cat 

telèfon 24 h. 900 900 120

CALENDARI FISCAL 
I PREUS PÚBLICS 2021 

Calendari per al pagament 
d’impostos i taxes

Organisme de Gestió Tributària.  
Oficina de Castelldefels: Edifici nou de l’Ajuntament,  
1a planta. Tel. 93 472 92 44 / 

Pel que fa a pagaments no domiciliats, fins al 7 de 
setembre, Taxa d’Ocupació i Aprofitament de 
la Via Pública (taules i cadires, mostres comer-
cials, neveres...); Impost sobre Béns Immobles; 
Taxa sobre el Servei de Clavegueram; Ecotaxa 
pel Tractament de Residus; Taxa d’Entrada de 
Vehicles; i Taxa de Cementiri Municipal.
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Manuel Reyes 
Grup Municipal PP 

ppcastelldefels@yahoo.es

Esther Niubó 
Grup Municipal PSC 

gms.castelldefels@gmail.com

Candela López 
Grup Municipal Movem-En Comú Podem 

movemcastelldefels@gmail.com

Jordi Vendrell 
Grup Municipal ERC 

castelldefels@esquerra.cat

Guillermo Massana 
Grup Municipal Ciutadans 

castelldefels@ciudadanos-cs.org

Xavier Amate 
Grup Municipal Junts per Castelldefels 

xavier@juntspercastelldefels.cat

L’habitatge: peça clau  
de l’Estat del Benestar

El asfixiante aumento  
de la factura de la luz

Junts, amb el comerç,  
fem CastelldefelsCastelldefels es un caos Cal blindar el model de gestió 

de pistes de l’aeroport
Un projecte de ciutat  

per a Castelldefels

L’accés a l’habitatge, és una de les principals 
preocupacions ciutadanes que els plans d’habi-
tatge no van saber resoldre. L’escalada de preus, 
conseqüència directa del model socioeconòmic, 
que converteix l’habitatge més en un bé que no 
pas en un dret (com ho són la sanitat, l’educació, 
el sistema de pensions o l’atenció a la dependèn-
cia) fa que siguin moltes les famílies que han 
estat o poden ser desnonades en els propers 
anys. D’aquí que evitar l’exclusió residencial 
sigui la prioritat de la nostra acció de govern. 
De cara a un futur immediat, la política d’habi-
tatge ha de preveure l’increment del parc de llo-
guer públic i noves formes de tinença que 
prioritzin el seu valor d’ús i no el d’inversió. I 
com a ajuntament, hi tindrem un paper clau. 
Amb els nous pressupostos d’enguany, els més 
socials que ha tingut mai Castelldefels, hem 
creat un servei d’atenció a les persones en pro-
cés de desnonament. I al mes d’abril vam poder 
dotar les partides d’habitatge amb un milió d’eu-
ros addicionals per a lloguers d’emergència so-
cial i per a l’adquisició de més habitatge social. 
A més, hem sol·licitat la pròrroga de la declara-
ció de Castelldefels com a àrea de mercat tens 
per als propers 5 anys, i així contenir les rendes 
de lloguer actuals. I hem iniciat la confecció del 
cens d’habitatges buits, amb el qual ens propo-
sem incentivar encara més l’aportació d’habitat-
ges al mercat de lloguer. 
En aquest Ple de maig, en el qual hem cedit a 
l’IMPSOL els terrenys de la finca H1 del carrer 
Pietat per a la construcció de 72 habitatges de 
lloguer social i assequible, hem donat un pas im-
portantíssim orientat a triplicar el nombre d’ha-
bitatges de titularitat municipal a Castelldefels. 
I tot això, havent reactivat, el mes d’abril passat, 
la Taula Local pel Dret a l’Habitatge, incorporant-
hi nous membres, i sent el nostre punt de debat i 
trobada en matèria de polítiques d’habitatge.

En los últimos días todos hemos sufrido una 
subida desproporcionada de la factura de la 
luz, un incremento que castiga de forma es-
pecial a las familias, a los pequeños autóno-
mos y a las Pymes.  
Esta subida, ya en vigor, supone que la mayo-
ría de ciudadanos van a tener que adaptar 
sus horarios de vida si no quieren que sea 
inasumible el gasto que conlleva el uso de 
electrodomésticos habituales en todos los 
hogares.  
El Gobierno tiene en su mano una rebaja de 
impuestos, la factura en la actualidad lleva 
aplicado un 21% de iva, algo muy poco fre-
cuente en los países de nuestro entorno, por 
ejemplo en Malta o Reino Unido es del 5% , o 
en Italia del 10%.  Además, se da la paradoja 
de que este iva se aplica tomando como base 
imponible no sólo el importe del consumo, 
sino que se suman otros impuestos; im-
puesto especial de hidrocarburos e impuesto 
especial de la electricidad, lo que es sin duda 
un disparate respecto de la técnica tributaria 
(impuestos sobre impuestos), más de la mi-
tad del importe final no corresponde a con-
sumo. 
Es imprescindible que se lleve a cabo una ba-
jada de impuestos y que el llamado horario 
valle comprenda horas diurnas en las que los 
consumidores puedan realizar las labores 
necesarias, en sus domicilios, en sus comer-
cios o en sus empresas.  
El último año ha sido complicado para todos, 
y en nada puede beneficiar a la tan necesi-
tada recuperación económica que se produz-
can estas subidas de precios en la electrici-
dad.  

El 8 de maig vam aconseguir obrir una convocatòria de 
subvencions destinada a tots aquells establiments 
afectats per les obres de transformació de l’av. Cons-
titució (carretera C-245). Un projecte cofinançat per la 
Generalitat de Catalunya, l’AMB i els 5 municipis on 
travessa la obra i que té com a finalitat reconvertir 
aquest eix comercial en un nou bulevard metropolità, a 
través d’incorporar un bus segregat que permetrà mi-
llorar la connectivitat entre els municipis de l’entorn i 
el qual apostarà clarament per la pacificació de la via i 
la mobilitat sostenible. Una subvenció que parteix d’un 
pressupost inicial de 150.000 euros, on cada persona 
física o jurídica sol·licitant gaudirà d’una dotació indi-
vidual de 1.000 euros i que parteix d’un termini de 
sol·licitud que s’allargarà fins que expiri el pressupost. 
Així mateix, convé recordar que aquest ajut és únic i 
per tant, el podrà sol·licitar qualsevol establiment afec-
tat independentment de l’estat en el qual es trobi el seu 
tram d’obra. 
La convocatòria d’aquests ajuts dóna compliment així 
a un dels nostres compromisos electorals lligat amb 
donar suport econòmic al nostre teixit econòmic i em-
presarial, on Castelldefels destaca per tenir una forta 
presència del comerç de proximitat. 
Com a regidor de Comerç, he començat a fer visites a 
alguns d’aquests comerços perjudicats per les obres 
amb l’objectiu de presentar i animar els i les comer-
ciants d’aquest eix comercial a participar d’aquests 
ajuts. Fins ara la valoració i recepció dels mateixos 
està sent molt positiva, cosa que m’omple de molta sa-
tisfacció. L’allau important de sol·licituds que em vaig 
trobar durant els primers dies a la publicació de la con-
vocatòria (i encara vigent) demostra la importància 
d’haver tret endavant aquesta línia d’ajuts. 
Junts per Castelldefels es va presentar a les anteriors 
eleccions municipals com una força amb vocació de 
servei, útil i que donés respostes a les demandes de la 
nostra emprenedoria, cosa que es reflecteix amb 
aquests ajusts.  
A continuació i com a recordatori, per a qualsevol 
dubte o aclariment que tingueu relacionat amb 
aquesta convocatòria teniu a la vostra disposició els 
següents canals on poder traslladar les diferents con-
sultes: telèfon: 93 665 11 50 / comerç@castelldefels.org. 
Junts fem gran el nostre comerç!

Quienes tenemos el privilegio de vivir en Castellde-
fels vemos con enorme tristeza en lo que se está con-
virtiendo nuestro pueblo.  
Somos una ciudad enormemente solidaria y siempre 
hemos convivido ayudándonos entre nosotros. Nos 
encanta salir a la calle, encontrarnos entre vecinos, 
comprar en las tiendas de nuestros barrios, sentar-
nos en las terrazas de nuestros bares y restaurantes. 
En definitiva, nos encanta vivir Castelldefels. 
Y nos encanta recibir visitantes. Nos sentimos orgu-
llosos de que personas venidas de fuera puedan com-
probar el privilegio que supone vivir en un entorno 
como el nuestro. 
Pero en los últimos seis años, el gobierno municipal 
está cumpliendo con su propósito de convertir nues-
tra ciudad en un auténtico caos. Obras como la de la 
Avenida Pineda o la Avenida Constitución nos han 
sumido en la más tremenda desesperación a todos los 
que aquí vivimos y necesitamos desplazarnos desde 
nuestro barrio al centro del pueblo o a la playa para 
llevar a nuestros hijos al colegio, al médico, comprar 
en el comercio local, tomarnos un café en uno de 
nuestros bares o comer en un restaurante. A todo 
ello, hay que sumarle la práctica imposibilidad de 
aparcar en el centro del pueblo o en zonas próximas.  
Si a todo ello le sumamos la friolera de millones de 
euros que el gobierno municipal se está gastando 
justamente en estas obras y que no solucionan ni 
uno de los problemas que tenemos los vecinos de 
Castelldefels, el caos se convierte en indignación. Y 
con razón.  
Ese es el sentir mayoritario que los vecinos nos tras-
ladan y eso es lo que comprobamos nosotros mis-
mos. Pues somos vecinos de Castelldefels, llevamos 
a nuestros hijos a colegios de Castelldefels, acudi-
mos a médicos en Castelldefels, compramos en el co-
mercio local y consumimos en bares y restaurantes 
de Castelldefels. Y queremos seguir haciéndolo, por 
solidaridad y porque en Castelldefels tenemos, no 
solo un entorno privilegiado, sino unos servicios y 
unos profesionales que son también un privilegio.

Fa 2 anys, els resultats de les eleccions munici-
pals van configurar una majoria per a un govern 
progressista a Castelldefels, amb els nostres regi-
dors, els del PSC i els d’ERC. Malauradament, 
PSC i ERC van trencar aquest govern un any des-
prés, quan van optar per donar ales al trans-
fuguisme, molt deshonestament.  
La nostra presència al govern era la garantia que 
Castelldefels avancés en el camí cap a una ciutat 
on tothom hi pugui trobar un lloc on viure —amb 
la construcció d’habitatge de lloguer assequible, 
com els 72 habitatges que veuran aviat la llum—, 
respectuosa amb el medi ambient millorant les 
condicions de vida del veïnat —el clavegueram de 
Bellamar n’és una mostra—, amb espais naturals 
per a ús de la ciutadania —mirem, si no, el parc 
Marta Mata a Ca n’Aimeric—, una ciutat que pro-
tegeix i actualitza el seu patrimoni històric —com 
l’Edifici de la República, Can Roca de Baix i el 
Castell, on el pròxim 18 de juny s’obrirà el Museu 
de la pirateria fruit de la nostra feina. Tot emmar-
cat en un projecte de ciutat clar, amb rumb, po-
sant al centre al veïnat de Castelldefels i el 
desenvolupament social i econòmic de Castellde-
fels. 
Fa un any del trencament del govern i encara no 
hi ha hagut cap moviment per part de PSC i ERC 
per reconstruir la majoria que va fer realitat tots 
aquests projectes, ni tan sols van ser capaços 
d’acceptar les propostes més substancials que 
nosaltres els vam demanar que incloguessin per 
poder votar a favor dels pressupostos, entre elles 
la recuperació del cinema Metropol. És lamenta-
ble que aquest govern prefereixi arribar a acords 
amb C’s i no amb el seu soci natural que som no-
saltres. El pitjor és que tenim un govern que no 
governa, que no té projecte de ciutat, i que encara 
no ha engegat cap nova actuació des de fa un any. 
Nosaltres, continuarem treballant per a Caste-
lldefels, per continuar fent realitat el nostre pro-
jecte de ciutat. 

@ERCastelldefels @CsCastelldefels @JuntsxCatDefels@manualcalde_ @PSCastelldefels @Movem_

Som a l’equador d’un nou mandat municipal i 
sembla, ara sí, que comencem a deixar enrere 
una maleïda pandèmia amb la que no hi comp-
tava ningú. Vagi per davant, una vegada més, la 
nostra crida a la prudència i a l’observació de les 
normes de les autoritats sanitàries.  
Dit això, pensem de debò que tenim raons sobra-
des per mostrar la nostra satisfacció per la feina 
feta fins ara i pels projectes que són en cartera i 
que ja hem començat a anunciar, com ara les in-
fraestructures de sanejament, la construcció del 
tercer Centre d’Assistència Primària (CAP) o la 
construcció de més habitatge assequible al ca-
rrer Pietat. Tot això sense oblidar tot el nostre 
programa de govern i el treball que duem a 
terme per aprofitar totes ajudes institucionals 
que s’activaran properament per reduir l’im-
pacte de la crisi sanitària i econòmica provocada 
per la pandèmia. 
Hi ha un aspecte d’última hora no menys impor-
tant. Al contrari, de tan rellevant que és, l’Ajun-
tament té la voluntat de cercar els propers dies, 
mitjançant Ple extraordinari, un acord inequí-
voc i unànime de totes les forces polítiques i pla-
taformes ciutadanes que garanteixi que mai 
s’alterarà l’actual sistema de gestió de pistes, 
que és l’únic que assegura el menor impacte 
acústic possible de la instal·lació aeroportuària 
sobre el nostre municipi. I l’única manera 
d’aconseguir-ho és que es garanteixi per llei, 
donat que el seu operador, Aena, té la potestat de 
fer-ho des de l’any 2002. El seu president, Mau-
rici Lucena va dir públicament fa uns dies que 
estaven disposats a fer-ho, raó per la qual cal 
estar molt atents a les negociacions i demandes 
que arribaran de la societat civil les properes 
setmanes. El que s’ha assegurat Castelldefels és 
ser present a la taula de treball constituïda re-
centment pel president de la Generalitat, Pere 
Aragonès.  




